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Spisning kl. 18.00 

Menu: Små retter 

 

Artium, Blåhøj Skole og Dalgasskolen 

Referat fra skolebestyrelsesmødet mandag den 21.08.23 kl. 18.30 
Mødet blev afholdt på Dalgasskolen i spisestuen 

 

Til stede:  

- medlemmer:  Tanja, Morten, Brian, Louisa, Kenneth, Susanne 

- suppl.: Diana, Peter, Ellen, 

- personale: Jeanette, Tonny, Kirsten 

- ledelse: Helene, Susanne.  

- elever:   

 

Fraværende: Ellen, Rikke 

 

Forældreinformation:  

 

Pkt. 1 Er der nogen, der har noget til eventuelt? 

To punkter til eventuelt. Susanne Rasmussen vil gerne have et kort møde med de 

forældrevalgte efter skolebestyrelsen. 

 

Pkt. 2 Nyt fra eleverne 

Der er ikke valgt elevrepræsentanter på alle tre skoler endnu, derfor er eleverne ikke 

med til dette møde. 

 

Pkt. 3 Indkommet siden sidst og orientering fra ledelsen 

- Kort skriftlig orientering kommer fredag. 

Opklarende spørgsmål angående evaluering af fælles ledelse: Der har i ledelsen 

været en kort evaluering af det første år med fælles ledelse. Lidt forskellige 

opfattelser fra skole til skole af det forgangne år. Fortsat stor vilje til at tænke i 

muligheder og udvikling. Opgavefordelingen er revurderet. Udskiftning i 

deltagerkredsen i skolebestyrelsen. 

 

Pkt. 4 Nyt fra formanden. 

Onsdag er der budgetmøde på Remisen, og derefter møde for 

skolebestyrelsesformændene i formandsnetværket. Morten er forhindret, er der en 

anden, som har mulighed for at deltage? 

Der er desværre ingen af de tilstedeværende, som har mulighed for at deltage. 

Henvend jer til Morten, hvis der bliver mulighed for at deltage. 

 

Pkt. 5 Fra forældrevalgt bestyrelse: 

- Trafikforhold på Dalgasskolen og Artium. Se bilag 1 + 2 

Der er lavet en trafikanalyse, der viser at der et stort behov af forbedring af 

skolevejene. Det behov er der taget højde for i budget og trafikplanlægningen. Der en 

medfinansiering fra staten. Der kommer cykelstier på begge sider af Hyvildvej. Planen 

kan findes på: Ikast-Brandes hjemmeside, gå på Borger – trafik – Brande – trafikplan. 

Der kan man se, hvornår arbejdet starter. Det starter i 2024.  
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Hyvildvej bruges af ca. 75% af eleverne, ca. 25% kommer fra den anden side af 

skolen (dataindsamling lavet af Susanne Rasmussen). Mange elever bliver kørt i skole 

eller kommer med bus, og dermed bruger de hovedindgangen. 

Der er meget trafik på Hyvildvej og parkeringspladsen om morgenen. Brian fra 

skolebestyrelsen vil lave en mere tilbundsgående undersøgelse/analyse. Den skal ud til 

forældrene for at svarene bliver mere reelle. De vil kunne sige, hvilken indfaldsvej, de 

kommer ind med.  

Ole Bendix Vej er et stort opmærksomhedspunkt for skolebestyrelsen. Er den næsten 

lige så farlig som Hyvildvej? Brian, fra skolebestyrelsen, vil gerne lave et udkast, som 

han sender til Susanne. Der tjekkes op på, om der står noget i analysen fra kommunen, 

inden der sendes noget ud til forældrene. Mange forældre er nervøse for at sende deres 

børn af sted på cykel, så derfor kører forældre børnene i skole.  

Kan der blive tale om skolepatrulje på Artium? Så længe der ikke er 

fodgængerovergang ved Artium, kan der ikke blive tale om en skolepatrulje.  

Godt med de tiltag, der kommer som følge af trafikanalysen også dejligt at se, at Ole 

Bendix Vej medtages i forslaget til det kommunale budget.  

 

Ved Dalgasskolen går trafikarbejdet planmæssigt.  

 

Pkt. 6 Nyt fra personale på Skolerne: 

Dalgasskolen: Vi er kommet godt i gang, og børnene er tilbage i skole. Multibanen 

efterspørges. Det er en forsikringssag lige nu. Pædagogerne tilbyder forskellige 

aktiviteter i middagsbåndet.  

 

Artium: Er også kommet godt i gang. Pauser med mening starter op på Artium. 7. 

årgang har fået en god start. 7. årgang skal lære at være de små oppe ved de store.  

 

Blåhøj Skole: De er også kommet godt i gang i Blåhøj. Der er nu 46 elever på skolen. 

Personalet er stort set den samme som før ferien. Der er ikke kommet nye 

ansigter/voksne på skolen, det giver ro. Der er startet 7 elever i børnehaveklassen. 

 

Pkt. 7 Status Blåhøj Skole: 

Der er 46 elever hvor af 9 elever går i en lille base. Der er samlæsning på årgangene. 

(I mellemtiden er tallet blevet til 45). 

Friskolen er ved at undersøge, hvor mange elever, der ønsker at starte på friskolen 

august 2024. Omkring juletid igangsætter Susanne Rasmussen en rundspørge til 

forældrene angående, hvor de ønsker deres børn skal gå i skole næste skoleår.  

Der er både fokus på det sociale og faglige i indeværende skoleår. 

Inventar er indkøbt af rammebeløbet, kommunale midler.  

Der er flyttet elever til Artium og Dalgasskolen. 

Stor cadeau til personalet for at holde fanen højt. 

Pkt. 8 Opsamling på punktet omkring principper for klassedannelser i forbindelse med 

overgangen til 7.årgang: Se bilag 3 

Punktet tages op igen til jul, man kan evt. invitere Camilla, som er teamleder på 7. 

årgang.  

 

Pkt. 9 Besøg af skolebestyrelsen på forældremøder: 

Rikke har svært ved at komme med til 1. årgangs forældremøde på Artium. Er der en 

der kan tage over?  

Morten kommer til specialklassernes forældremøde på Dalgasskolen den 29. august. 
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Morten og Susanne laver et oplæg til forældremøderne.  

Mulige emner: Digital dannelse, forældrefællesskaber, trafikforhold. Brug de punkter, 

som er relevante for de enkelte skoler/klasser. 

 

Pkt. 10 Høringssvar til budgettet – der afholdes budgetseminar i Remisen onsdag den 

23.august kl. 19.00 – 21.00 

Der er kort frist – høringsfristen er senest d. 1. september.  

• Sætte streg under specialbørnene/klasserne - der kommer flere og flere børn i 

denne kategori. Inklusionen er under pres – fokus på trivsel! - skolefravær 

• Anerkende, at der kommer penge til trafikforholdene (Ole Bendix Vej er nævnt 

i budgettet) 

• Der kommer også et høringssvar fra MED.  

• Det er vigtigt, at der kommer et høringssvar fra skolebestyrelsen.  

 

Pkt. 11. Årets gang i skolebestyrelsen: Bilag med muligheder for jeres ændringer og 

tilføjelser. Se bilag 4 

Invitere teamleder ind til et møde i januar 2024. 

UU-vejleder Glenni på besøg. Besøg af den nye leder af ungdomsskolen? 

Forslaget til årshjulet er godkendt, der er mulighed for fleksibilitet.  

 

Pkt.12  Eventuelt: 

Punkt nummer to til eventuelt bortfaldt. Det korte møde med de forældrevalgte tages 

næste gang.  

 

Hvorfor må udskolingens elever ikke forlade skolens område i pauserne? 

- I skolens ordensregler er det præciseret, at elevers skal være på skolens matrikel. 

Eleverne er også i pauserne skolens ansvar, og det ansvar tages alvorligt. De elever 

der alligevel forlader skolen overtræder ordensreglerne og der tages kontakt til 

forældrene. Der er overvejelser om yderligere konsekvenser. Den problematik fra 

før ferien omkring misbrug, arbejdes der forsat på.  

 

 

Referatet godkendes: 


